
 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

21 MAJ 2015 
 

 

 

Sammanträde torsdag 21 maj 2015 

Konferenscentret på Storforsplan 36 i Farsta centrum, klockan 18.05-18.10 (§§ 25-29) 

och därefter fortsättning klockan 19.55-21.20 (§§ 1-24). 

 

Ledamöter 
Lars Bäck (V), ordförande  

Lars Jilmstad (M), vice ordförande  

Eva Gustafson (S)  

Kjell Backman (S) 

Leo Bergman (S) 

Mariana Moreira Duarte (MP)  §§ 1-8, 25-29 

Martin Westin (MP) 

Arne Fredholm (M)  

Ann-Louise Ebérus (M)  

Leif-Åke Andersson (M) 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Vladan Bošković (FP)  

  

Ersättare   ej §§ 25-29 

Angelica Kinnunen (S)   

John “Pelle” Pettersson (S)   

Ingrid Eriksson (S) 

Anita Jonsson (MP)  §§ 1-8 

Laura Roselli (V) 

Marie-Louise Gudmundsson (M) 

Klas Wissman (M) 

Peter Öberg (FP) 

Niklas Dahlgren (C) 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Dan Lind för Karin Lekberg, båda (S) 

Anita Jonsson för Mariana Moreira Duarte, båda (MP)  §§ 9-24 

 

Tjänstemän 

§§ 1-29: Tf stadsdelsdirektör Per-Ove Mattsson och nämndsekreterare Pia Sundqvist. 

§§ 1-24: Avdelningscheferna Pär Dahlqvist, Päivi Kabran, Lena Rabe och Birgitta 

Thulén, kvalitetsstrateg Medea Fröderos Sandbladh,  lokalstrateg Iris Birath (§§ 1-9), 

verksamhetscontrollers Michael Boström (§§ 1-10), Katarina Höök och Monika Lind, 

näringslivsansvarige Thomas Kultti, kommunikationsansvariga Marie Khoury. 

 

Personalföreträdare 

§§ 1-24: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal) och Saime Civas, TCO (Vision). 

 

Utses att justera Lars Bäck (V) och Lisbeth Crabo Ljungman (M)  

 

Dag för justering 22 maj 2015 

 

 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande  Ledamot 

 

Antal paragrafer: 29 varav paragraf nummer 25-29 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad: 39 varav blad nummer 35-39 under sluten del av sammanträdet. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 1 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om Fagersjö-

dagen i samarbete med förvaltningen. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2015-04-23. 

 

 Fagersjödagen i samarbete med förvaltningen 

Dnr 1.2.4-264/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

medborgarförslaget.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 2 

Anlägg kollektiv stadsodling i Farsta 

Svar på medborgarförslag  

Ärendet utgick vid nämndens sammanträde den 23 april 2015 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att kartlägga och ta fram en översiktlig 

karta med områden/platser som kan lämpa sig för organiserad stadsodling i 

pallkragar. Kartan kommer sedan vara ett underlag vid de medborgarforum som 

kommer att anordnas i anslutning till att stadsdelsnämnden har sina sammanträden i 

våra olika stadsdelar. 

2. Nämndens beslut överlämnas som svar på medborgarförslaget om att anlägga 

kollektiv stadsodling i Farsta. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås att kollektiv stadsodling ska ordnas i stadsdelsområdet. 

Ängen nedanför Sunnemobacken i Farsta är en plats där en enligt förslagsställaren kan 

börja odla i mindre skala. Eftersom stadsdelen ska förtätas kraftigt bör det ingå i 

planeringen att ge nya boende möjligheter att odla nära hemmet.  

 

Förvaltningen anser att den nya sortens stadsodling passar bra på outnyttjade ytor i 

avvaktan på att platsen ska bebyggas eller användas för något annat mer permanent 

ändamål. Däremot bör en vara återhållsam med att anordna stadsodlingar i anlagda parker 

eftersom en då avstår allmänna ytor till förmån för föreningar eller odlingskollektiv.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-27. 

Dnr 1.2.4-38/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att kartlägga och ta fram en översiktlig 

karta med områden och platser som kan lämpa sig för organiserad stadsodling i pallkragar, 

samt att nämndens beslut skulle överlämnas som svar på medborgarförslaget. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och 

Miljöpartiet. 
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§ 3 

Gratis broddar till pensionärer 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om gratis broddar till pensionärer. 

2. Nämnden överlämnar medborgarförslaget och nämndens beslut till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Gunnar Björkman att stadsdelsnämnden utreder 

möjligheten att dela ut gratis broddar till pensionärer inför kommande vintrar.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden lämnar medborgarförslaget utan ställningstagande och 

avvaktar kommunstyrelsens beredning och beslut i motsvarande ärende som har 

aktualiserats genom äldrenämnden. Förvaltningen anser det viktigt att staden prövar om 

medborgarförslaget är förenligt med kommunallagen, som anger att kommuner och 

landsting ska behandla sina medlemmar lika, om det inte finns sakliga skäl för något 

annat. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-29. 

Dnr 1.2.4-146/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och föreslog därutöver att 

medborgarförslaget och nämndens beslut skulle överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och 

Miljöpartiet. 
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§ 4 

Fler boulebanor på Olympiaplan i Tallkrogen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett medborgar-

förslag om fler boulebanor på Olympiaplan i Tallkrogen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Björn Betzholtz och Erika Belander att fyra nya boule-

banor anläggs bredvid befintlig boulebana på Olympiaplan i Tallkrogen. Två pensionärs-

föreningar och många andra föreningar i området önskar enligt förslagsställarna fler 

boulebanor på Olympiaplan så att de inte behöver lämna sin stadsdel för att utöva sin 

sport.  

 

På Olympiaplan genomfördes en stor upprustning som var klar 2009. Ett välbesökt 

samråd hölls inför upprustningen. Många av de önskemål som framfördes tillgodosågs vid 

ombyggnaden – bland annat boulebanan som finns i den östra delen av parken. 

Förvaltningen anser inte att det är rimligt att efter så kort tid genomföra ytterligare en 

investering på samma plats.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-27. 

Dnr 1.2.4-85/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Förbättra stig på Farstaängen i Farsta 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett medborgar-

förslag om att förbättra stig på Farstaängen i Farsta. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Love Svensson att gång- och cykelvägen som går över 

Farstängen, över kullen bakom Knatteborgens förskola, ska få en ny dragning. Samma 

förslag har lämnats in tidigare och behandlades då av nämnden i april 2014. Svensson 

hänvisar till den reservation som Socialdemokraterna lämnade då om en förbättring av 

stigen.  

 

Förvaltningen instämmer i att nuvarande gång- och cykelväg utanför förskolan Knatte-

borgens entré inte har en bra sträckning. En ny cykelväg skulle dock sannolikt bli en 

kortsiktig lösning eftersom Farsta står inför stora förändringar med expansion av bostäder, 

förskolor, arbetsplatser, service och förändring av grönstråk inom projektet Tyngdpunkt 

Farsta. Investeringen skulle inte heller kunna finansieras inom 2015 års budget.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-27. 

Dnr 1.2.4-154/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Mångfald i bostadsbyggandet – för en bättre stadsdel  

Svar på skrivelse från M och FP 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Folkpartiet om mångfald i bostadsbyggandet – för en bättre 

stadsdel. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden föreslår Moderaterna och Folkpartiet att mångfalden i 

bostadsbyggandet ska öka så att stadsdelar inte domineras av en enda upplåtelseform. 

Partierna föreslår att nämnd och förvaltning verkar för en ökad blandning av 

upplåtelseformer vid bostadsbyggande i områden som präglas av en ensidig boendeform.      

 

Förvaltningen instämmer i att stadsdelar mår bra av varierade upplåtelseformer och en 

mångfald av människor. Under de senaste åren har drygt hälften av de nyproducerade 

bostäderna i stadsdelsområdet varit bostadsrätter. Varken nämnd eller förvaltning kan 

dock påverka valet av upplåtelseform – detta avgörs i ett tidigare skede, när 

exploateringsnämnden beslutar om markanvisning.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-27. 

Dnr 1.6-209/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Begäran om presidiemöten  

Svar på skrivelse från M och FP 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Folkpartiet om begäran om presidiemöten. 

 

Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens förra sammanträde lämnade Moderaterna och Folkpartiet in en 

skrivelse med begäran om presidiemöten före nämndsammanträdena. Anledningen till 

begäran är att majoritetspartierna enligt oppositionen agerar på ett sätt som innebär att 

nämnden som helhet inte får den insyn i verksamheten som behövs för att kunna ta ansvar 

för de beslut som fattas.  

 

Förvaltningen pekar på det kommunalrättsliga ansvar som åvilar nämndens alla ledamöter 

och den särställning som ordföranden har enligt kommunallag och reglemente. En ändring 

i kommunallagen 2014 ger nämnden möjlighet att ge även presidiet en mer formell status 

genom att tillsätta en presidieberedning, med specifika uppgifter. Förvaltningen bistår 

självfallet om partierna kommer fram till att man vill hålla formella eller informella 

presidiemöten, som komplement eller alternativ till dagens gruppledarträffar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-05. 

Dnr 1.6-269/2015 

 

Förslag till beslut 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle återremittera 

ärendet för fortsatt beredning avseende förvaltningens ansvar och åtgärder för att säkerställa 

att samtliga nämndledamöter nås av samma information. I detta instämde Niklas Dahlgren 

(C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avgöra ärendet idag. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade i sakfrågan att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade i sakfrågan att nämnden skulle 

bifalla förvaltningens förslag och lade  därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden behandlade först yrkandet om återremiss och fann att ärendet skulle avgöras 

idag. 

 

Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra och fann att nämnden hade beslutat 

enligt förvaltningens förslag. 
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Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Reservation och ersättaryttrande i frågan om återremiss 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för fortsatt beredning enligt följande. 

 

Vi finner förvaltningens svar på vår skrivelse intressant och klarläggande. Det är 

värdefullt att förvaltningen med sådan precision och med hänvisning till lagar och 

regelverk ger besked om ledamöters ansvar och skyldigheter och den särställning som 

nämndens ordförande har. 

 

Dock ger svaret inga besked på en viktig punkt, nämligen förvaltningens ansvar när det 

gäller att säkerställa att samtliga nämndledamöter nås av samma information.  Vi vill 

särskilt fästa uppmärksamheten på följande passus i vår skrivelse: Den olyckliga 

konsekvensen av de rödgrönas agerande blir därmed tyvärr också att vårt förtroende för 

förvaltningen som opartisk minskar. De rödgröna och alliansen kommer helt enkelt ha 

olika kunskaper om verksamheten och därmed olika beslutsunderlag. Detta är allvarligt 

med tanke på att nämnden, hela nämnden, är ansvarig för de beslut som fattas, och därför 

ska ha samma möjligheter till insyn. 

 

Vi önskar därför att förvaltningen kompletterar svaret med besked om vilka åtgärder 

förvaltningen avser vidta för att undvika de konsekvenser som beskrivs i ovan kursiverade 

meningar. 

 

Vi ser också gärna att förvaltningen kommenterar de konkreta exempel som tas upp i vår 

skrivelse. 

 

Reservation och ersättaryttrande i sakfrågan  

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Vi finner förvaltningens svar på vår skrivelse intressant och klarläggande. Det är 

värdefullt att förvaltningen med sådan precision och med hänvisning till lagar och 

regelverk ger besked om ledamöters ansvar och skyldigheter och den särställning som 

nämndens ordförande har. 

 

Dock ger svaret inga besked på en viktig punkt, nämligen förvaltningens ansvar när det 

gäller att säkerställa att samtliga nämndledamöter nås av samma information.  Vi vill 

särskilt fästa uppmärksamheten på följande passus i vår skrivelse: Den olyckliga 

konsekvensen av de rödgrönas agerande blir därmed tyvärr också att vårt förtroende för 

förvaltningen som opartisk minskar. De rödgröna och alliansen kommer helt enkelt ha 

olika kunskaper om verksamheten och därmed olika beslutsunderlag. Detta är allvarligt 

med tanke på att nämnden, hela nämnden, är ansvarig för de beslut som fattas, och därför 

ska ha samma möjligheter till insyn. 
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Vi önskar därför att förvaltningen kompletterar svaret med besked om vilka åtgärder 

förvaltningen avser vidta för att undvika de konsekvenser som beskrivs i ovan kursiverade 

meningar. 

 

Vi ser också gärna att förvaltningen kommenterar de konkreta exempel som tas upp i vår 

skrivelse. 
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§ 8 

Reinvestering i parker i Farsta stadsdelsområde 

Inriktnings- och genomförandebeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra reinvesteringsåtgärder i Farstas 

parker enligt förvaltningens förslag. Det innebär åtgärder vid Fagerlids plaskdamm i 

Hökarängen samt byte av 140 parkbänkar och 100 papperskorgar. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har fått 3,2 miljoner kronor ur kommunstyrelsens centrala 

medelsreserv för reinvestering i stadsdelsområdets parker. Tilldelningen grundar sig på en 

inventering som gjorts och medlen ska användas till det som inventerats. 

 

Förvaltningen föreslår att reinvesteringsmedlen används till åtgärder på Fagerlids 

plaskdamm i Hökarängen samt till utbyte av ett antal parkbänkar och papperskorgar som 

är i dåligt skick. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-28. 

Dnr 3.1-280/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

I förvaltningens tjänsteutlåtande står att hälften av parkbänkarna och papperskorgarna är i 

dåligt skick. Det är bara en del av sanningen. Det är dessutom så att papperskorgar 

efterhand försvinner från platser där de tidigare funnits. Frågan är, i hur hög grad den 

entreprenör som har hand om skötsel av papperskorgarna rapporterar till förvaltningen då 

de har försvunnit eller är i så dåligt skick att de monterats ner. En, av förvaltningen, 

genomförd inventering av papperskorgarna skulle säkert ge en bättre bild av det egentliga 

beståndet. Om det glesnande beståndet av papperskorgar är ett medvetet val från 

förvaltningen vore det bra om nämnden fick en redovisning av den strategi som ligger till 

grund för det. 

 

Det är tydligt att de parkbänkar av målat trä som används i området idag inte håller för 

klottersanering. Därför är det önskvärt att förvaltningen ser över om det finns andra typer 
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av parkbänkar som går att klottersanera utan att sedan ruttna bort på grund av att de består 

av oskyddat trä som inte tål väder och vind. 

 

I VP-15 står att läsa:  

För att skapa förutsättningar för ett effektivt resursutnyttjande, bättre uppföljning och en 

budget i balans föreslås en organisationsförändring. I stora drag innebär förändringen 

en mer renodlad beställar- och utförarorganisation. Vidare är syftet att skapa en 

organisation med större förutsättningar att ta ett helhetsgrepp om myndighetsutövningen 

samt att bedriva en effektivare egenregiverksamhet. Detta kan i synnerhet bli aktuellt om 

våra upphandlade verksamheter framöver kommer att återgå till kommunal drift. Den nya 

organisationen beräknas träda i kraft under februari 2015. 

 

För att få en tydlig och adekvat inventering, skötsel och underhåll av våra parker bör detta 

vara ett lämpligt verksamhetsområde för översyn av driftsformerna i samband med att 

gällande avtal löper ut. 
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§ 9 

Ny gruppbostad i Sköndal 

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny gruppbostad med sex lägenheter på Karin Larssons 

väg i Sköndal enligt förvaltningens förslag. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om stimulansbidrag om 300 000 

kronor per lägenhet och startbidrag om 500 000 kronor, totalt 2,3 miljoner kronor. 

 

Ärendet 

Den 18 november 2014 gav stadsdelsnämnden förvaltningen i uppdrag att planera en 

gruppbostad för LSS-boende i Sköndal med byggföretaget Skanska som byggherre. 

Förvaltningen har tillsammans med Skanska projekterat gruppbostaden med sex 

hyreslägenheter i bottenvåningen på en flerfamiljsfastighet. Inflyttning beräknas till tredje 

kvartalet 2017. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-21. 

Dnr 2.6-754/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Den fortsatta driften av Lingberga gruppbostad 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden beslutar att Lingberga gruppbostad drivs i egen regi när avtalet med 

Nytida AB löper ut den 28 februari 2016. 

 

Ärendet 

Nuvarande avtal om driften av Lingberga gruppbostad i Hökarängen löper ut den 28 

februari 2016. Avtalet kan inte förlängas ytterligare och stadsdelsnämnden behöver fatta 

beslut om den fortsatta driften av verksamheten.   

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar återta driften i egen regi. Förvaltningen 

bedömer att verksamheten har goda förutsättningar att drivas i egen regi och att detta kan 

bidra till synergieffekter och en positiv utveckling av nämndens samtliga verksamheter 

inom socialpsykiatrin.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-30. 

Dnr 2.2.2-284/2015 

 

Förslag till beslut 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle återremittera 

ärendet för fortsatt beredning avseende kostnader och andra konsekvenser av ett återtagande 

av verksamheten i kommunal regi. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist 

(KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avgöra ärendet idag. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade i sakfrågan att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade i sakfrågan att nämnden skulle 

avslå förvaltningens förslag och lade fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden behandlade först yrkandet om återremiss och fann att ärendet skulle avgöras 

idag. 

 

Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra och fann att nämnden hade beslutat 

enligt förvaltningens förslag. 

 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Reservation och ersättaryttrande i frågan om återremiss 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 
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Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för fortsatt beredning enligt följande. 

 

Vi är bekymrade över hur förvaltningen på så lösa grunder som tjänsteutlåtandet anger kan föreslå 

att den verksamhet som bedrivs på Lingberga ska återkommunaliseras. 

 

Vi har i ärenden av likartat slag tidigare krävt betydligt bättre underlag. Vi hänvisar bl a till vårt 

särskilda uttalande vid novembersammanträdet 2014. Vi skriver där bland annat: 

 

Bland annat måste följande belysas: 

1. Vilka är de direkta kostnaderna för ett sådant återtagande? 

2. Vilka kostnadseffekter på längre sikt får ett återtagande? 

3. Vilka konsekvenser får ett återtagande för personalen – och vad anser berörd personal om 

åtgärden? 

4. Vad anser de boende och deras anhöriga om en sådan förändring? 

 

Den gången gällde det verksamheten vid Veckobo. Nu gäller det Lingberga. Det är vår bestämda 

uppfattning att konsekvenser enligt ovanstående punkter måste belysas innan nämnden kan ta 

ställning till driftsformen. Det räcker inte med de ”bedömningar” som görs i tjänsteutlåtandet. 

 

Reservation och ersättaryttrande i sakfrågan  

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Vi är bekymrade över hur förvaltningen på så lösa grunder som tjänsteutlåtandet anger kan föreslå 

att den verksamhet som bedrivs på Lingberga ska återkommunaliseras. 

 

Vi har i ärenden av likartat slag tidigare krävt betydligt bättre underlag. Vi hänvisar bl a till vårt 

särskilda uttalande vid novembersammanträdet 2014. Vi skriver där bland annat: 

 

Bland annat måste följande belysas: 

1. Vilka är de direkta kostnaderna för ett sådant återtagande? 

2. Vilka kostnadseffekter på längre sikt får ett återtagande? 

3. Vilka konsekvenser får ett återtagande för personalen – och vad anser berörd personal om 

åtgärden? 

4. Vad anser de boende och deras anhöriga om en sådan förändring? 

 

Den gången gällde det verksamheten vid Veckobo. Nu gäller det Lingberga. Det är vår bestämda 

uppfattning att konsekvenser enligt ovanstående punkter måste belysas innan nämnden kan ta 

ställning till driftsformen. Det räcker inte med de ”bedömningar” som görs i tjänsteutlåtandet. 
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§ 11 

Uppföljning av kommunala servicehus – Edö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av Edö servicehus. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden och servicehus följs upp årligen. När det gäller de 

kommunalt drivna boendena ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljningen. Förvaltningen 

redovisar nu årets uppföljning av Edö servicehus.  

 

Bedömningen är att boendet bedriver en väl fungerande verksamhet och har en mängd 

olika aktiviteter att erbjuda. Det område som behöver utvecklas och som är under arbete 

är egenkontrollen. I en åtgärdsplan beskriver enheten hur bristen ska avhjälpas. 

Förvaltningen bedömer att planen är tillräcklig för att komma tillrätta med bristen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-17. 

Dnr 1.2.1-277/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Farsta inrättar ett demokratiråd 

Ärendet bordlades vid nämndens sammanträde den 23 april 2015 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att, som ett beredande organ enligt stadsdelsnämndens 

tidigare beslut om verksamhetsplan för 2015, inrätta ett demokratiråd. 

2. Nämnden fastställer instruktion för demokratirådet enligt bilaga 1 till protokollet. 

3. Stadsdelsnämnden beslutar uppdra till demokratirådet att årligen bereda fördelning av 

de särskilda medel för demokrati- och utvecklingsarbete som kommunfullmäktige 

avsätter till stadsdelsnämnderna för kommande år. För år 2015 har kommunstyrelsen 

tilldelat Farsta stadsdelsnämnd 3,9 miljoner kronor, vars fördelning kommer att 

beredas av stadsdelsförvaltningen i enlighet med punkt 6 nedan. 

4. Stadsdelsnämnden beslutar uppdra till demokratirådet att tillsammans med 

förvaltningen planera för de medborgarforum och nämndsammanträden som kommer 

att genomföras lokalt i stadsdelarna inom Farsta Stadsdelsnämnds 

verksamhetsområde  

5. Enligt förslag från partierna utser Farsta stadsdelsnämnd Eva Gustafson (S), Martin 

Westin (MP), Lars Bäck (V), Klas Wissman (M) och Lars Hultkvist (KD) att ingå 

som ledamöter i demokratirådet under återstoden av år 2015. Eva Gustafson (S) utses 

till ordförande och Klas Wissman (M) till vice ordförande.  

6. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utarbeta ett förslag till fördelning av 

2015 års demokrati- och utvecklingsmedel om 3,9 miljoner kronor enligt tidigare 

beslut om verksamhetsplan, för ett slutligt beslut i stadsdelsnämnden. 

7. Omedelbar justering.   

 

Ärendet 

I verksamhetsplan för 2015 har stadsdelsnämnden beslutat att inrätta ett demokratiråd. 

Förvaltningen föreslår nu att nämnden istället inrättar ett demokratiutskott. Ett utskott är 

en mer formell instans än ett råd, och nämnden kan därmed delegera till utskottet att 

exempelvis fatta beslut om hur de särskilt avsatta demokratimedlen ska fördelas. Ett 

utskott kan också på ett tydligare sätt få nämndens uppdrag att bereda och hantera frågor 

som gäller demokratiutveckling. 

 

Som bakgrund till förslaget och till den fortsatta processen sammanfattar förvaltningen i 

detta ärende de beslut på central och lokal nivå som rör kommunfullmäktiges fjärde 

inriktningsmål – ett demokratiskt hållbart Stockholm. Dessutom beskrivs kortfattat några 

exempel på det demokrati- och utvecklingsarbete som har bedrivits i området tidigare, och 

som utgör en viktig grund för fortsatta processer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-16. 

Dnr 1.1-238/2015 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

föreslog att nämnden ska inrätta ett demokratiråd, fastställa instruktion för rådet samt utse 

ledamöter samt ordförande och vice ordförande enligt partiernas förslag.  

 

Partierna föreslog vidare att nämnden uppdrar åt rådet att årligen bereda fördelning av de 

särskilda medel för demokrati- och utvecklingsarbete som kommunfullmäktige avsätter till 

stadsdelsnämnderna, och att tillsammans med förvaltningen planera för de medborgarforum 

och nämndsammanträden som kommer att genomföras i stadsdelarna. 

 

Partierna föreslog slutligen att nämnden uppdrar åt förvaltningen att utarbeta ett förslag 

till fördelning av 2015 års demokrati- och utvecklingsmedel om 3,9 miljoner kronor enligt 

verksamhetsplan för 2015, för slutligt beslut i stadsdelsnämnden. 

 

I detta förslag instämde övriga partier. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt det av samtliga partier framlagda förslaget. 
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§ 13 

Farsta ungdomsråd – en lägesrapport 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens lägesrapport och den fortsatta inriktningen 

för nämndens kontakter med Farsta ungdomsråd. 

 

Ärendet 

Sedan senhösten 2013 har en process pågått för att skapa ett ungdomsråd i stadsdels-

området, med stöd av Sveriges ungdomsråd. En projektanställd ungdomscoach från 

Sveriges ungdomsråd har arbetat under 2014 med att rekrytera intresserade ungdomar på 

fritidsgårdar och i skolor. I december 2014 bildades en interimsstyrelse och den 22 

februari i år hölls ett årsmöte som valde den ordinarie styrelse som nu planerar för det 

fortsatta arbetet, med stöd av förvaltningen. 

 

Några grundläggande frågor behöver klargöras i samtal mellan ungdomar och nämnd, 

framför allt när det gäller hur kontakter och samarbete ska utformas. Detta kan till 

exempel tas upp vid ett eller flera diskussionsforum, så som planerades redan förra våren 

men inte genomfördes då.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-05. 

Dnr 1.2.5-132/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Nya ledamöter i utvecklings- och näringslivsrådet 

 

BESLUT 

1. Nämnden utser Kjell Backman, Socialdemokraterna, att tjänstgöra på Miljöpartiets 

mandat i Farsta utvecklings- och näringslivsråd. 

2. Nämnden utser Niklas Dahlgren att företräda Centerpartiet i Farsta utvecklings- och 

näringslivsråd. 

3. Nämnden utser Lars Hultkvist att företräda Kristdemokraterna i Farsta utvecklings-

och näringslivsråd. 

 

Ärendet 

Sebastian Sandström (MP) och Berit Snapp (C) har lämnat sina uppdrag i stadsdelsnämnden 

och i nämndens utvecklings- och näringslivsråd. Lars Bäck (V) har föreslagit att Kjell 

Backman (S) ersätter Sebastian Sandström i rådet. Lars Jilmstad (M) har föreslagit att Niklas 

Dahlgren (C) ersätter Berit Snapp och att även att Kristdemokraterna erbjuds en plats i rådet 

och representeras av Lars Hultkvist. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-07. 

Dnr 1.2.5-54/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag, som baseras på partiernas 

nomineringar, och föreslog därutöver att det förtydligas att Kjell Backman (S) tjänstgör i 

rådet på Miljöpartiets mandat. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt partiernas nomineringar, med förtydligandet avseende 

Miljöpartiets mandat. 
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§ 15 

Förordnande av rättegångsombud 

 

BESLUT 

1. Farsta stadsdelsnämnd beslutar om förordnande av rättegångsombud enligt följande. 

 

Rättegångsfullmakt 

Fullmakt för stadsjurist Catharina Gyllencreutz samt vice stadsjuristerna Kristina 

Westerlind och Hans Altsjö att var för sig företräda Stockholms kommun inom 

nämndens förvaltningsområde. Med undantag för rätt att motta delgivning av 

stämningar äger ombud den behörighet som anges i rättegångsbalken 12 kap 14 § 

första stycket. Ombud äger dessutom att på nämndens vägnar uppbära, motta och 

kvittera nämnden tillkommande medel och handlingar, att förordna annan i sitt ställe 

samt i övrigt vid alla de tillfällen, då Stockholms kommuns rätt inom nämndens 

förvaltningsområde kan vara ifråga, densamma iakttaga och bevaka. 

 

2. Nämndens förordnande den 23 oktober 2008 upphör att gälla. 

 

Ärendet 

Enligt 4 § i reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms stads nämnder 

(Kommunal författningssamling, Kfs, 2008:12) har nämnden rätt att utse ombud som, 

med stöd av utfärdad rättegångsfullmakt, får föra nämndens talan i alla mål och ärenden 

inom nämndens verksamhetsområde.  

 

Genom beslut den  23 oktober 2008 har nämnden förordnat stadsjuristen och de båda vice 

stadsjuristerna vid stadsledningskontorets juridiska avdelning som rättegångsombud. 

Juridiska avdelningen har nu genomfört personalförändringar och ber därför 

stadsdelsnämnderna om en ny rättegångsfullmakt. Fullmakten avser verksamhet som 

bedrivs av allmänjuridiska enheten och social- och skoljuridiska enheten. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar om förordnande av rättegångsombud enligt 

ovan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-30. 

Dnr 1.1-283/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Tertialrapport 1 2015 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1 för 2015. 

2. Nämnden godkänner omslutningsförändring om 6,8 mnkr. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering för ökade 

kapitalkostnader om 0,3 mnkr. 

4. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering för feriearbeten om 

2,0 mnkr. 

5. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om stimulansbidrag för utbyggnad av 

förskola om 0,8 mnkr. 

6. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om medel för avveckling av lokaler inom 

äldreomsorg om 2,5 mnkr. 

7. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen att fatta beslut om tilläggsanslag för 2015 

mot bakgrund av prognosen i tertialrapportens bilaga 1-2. 

8. Nämnden uttalar därutöver nedanstående. 

9. Omedelbar justering. 

 

I anslutning till att Farsta stadsdelsnämnd antog verksamhetsplan och budget 2015 vid 

sammanträdet den 29 januari i år beskrev vi tydligt från nämnden att de tilldelade medlen 

inte kommer att kunna täcka kostnaderna under budgetåret för de basala behoven av olika 

välfärdstjänster som finns inom vårt stadsdelsområde.  

 

Likaså kunde vi vid behandlingen av bokslutet för 2014 vid sammanträdet den 19 februari 

2015 tydligt konstatera att bristen på resurser inom främst äldreomsorgen ökat markant 

sedan 2012. Det året uppvisade äldreomsorgen ett litet överskott om 3,7 mkr. Därefter i 

bokslutet för 2013 var det underskott inom äldreomsorgen på hela 15 mkr och i samband 

med bokslutet för 2014 kunde vi konstatera att äldreomsorgen slutade på minus 36,4 mkr 

för 2014. 

 

Vi kan konstatera att Farsta stadsdelsnämnd i år i likhet med 2013 och 2014 har en 

budgetram som inte motsvarar de kostnader vi har, främst är det som under tidigare år 

inom äldreomsorgen som medlen inte motsvarar de behov som finns. Orsaken till detta är 

framför allt att de prognoser som ligger till grund för budgeten inte stämmer, vi har bland 

annat fler invånare som behöver alla former av äldreomsorg, från vård- och 

omsorgsboende till hemtjänstinsatser. Ingångsvärdena i Swecos prognoser förefaller vara 

tidigare års beviljade äldreomsorgsinsatser, vilket inte är detsamma som behovet utan mer 

återspeglar hur mycket äldreomsorg som förvaltningen kunnat erbjuda invånarna utifrån 

tidigare givna budgetförutsättningar.  

 

Likaså förefaller de nuvarande fördelningsnycklarna inte ta hänsyn till att Farsta 

stadsdelsområde generellt har högre ohälsotal än staden i genomsnitt och detta skapar 

naturligtvis i slutändan en tyngre situation även när det gäller behovet av äldreomsorg. 

Vår ytterstad har även varit och är alltjämt en utpräglad arbetarstadsdel och har därför en 
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större andel äldre kvinnor och män som arbetat inom yrken som varit mer fysiskt 

krävande och de är därmed mer kroppsligt slitna, vilket påverkar behovet av exempelvis 

serviceboende och hemtjänstinsatser. 

 

Under tidigare år har underfinansieringen av äldreomsorgen ”lösts” genom bland annat 

inköpsstopp samt kraftiga nedskärningar och besparingar inom samtliga verksamheter. 

Detta betyder dels att invånarna inte kunnat ta del av välfärdsinsatser som motsvarar 

behoven, men också att de flesta av våra lojala medarbetare fått en alltmer pressad 

arbetssituation.  

 

Efter flera år med slitsamma arbetsvillkor kan vi nu se att sjukskrivningarna ökar kraftigt i 

nästan samtliga verksamheter jämfört med tidigare år. Såväl vår administrativa personal 

som våra medarbetare ute på fältet i vård- och omsorg mår inte bra efter flera år med de 

dagliga arbetsvillkor som följt på tidigare års kraftiga besparingar. Det har exempelvis 

resulterat i färre sjukvikarier, att personal inom barnomsorgen tar med sig privat material 

till barnen, att medarbetare inte tar ut sina raster av hänsyn till arbetskamrater osv.  

 

Detta innebär sammantaget att behovet av ytterligare resurser kvarstår för att nämnden 

under år 2015 ska kunna garantera en bra välfärd totalt sett till invånarna inom Farsta 

stadsdelsnämnd.  

 

Ärendet 

Förvaltningen bedömer att Farsta stadsdelsnämnd bidrar till att kommunfullmäktiges fyra 

inriktningsmål och tillhörande mål för verksamhetsområdena uppfylls, genom att samtliga 

planerade aktiviteter kommer att kunna genomföras och att de flesta årsmålen kommer att 

uppfyllas. Dock står nämnden inför stora utmaningar som innebär att vissa mål delvis 

eller inte alls kommer att kunna uppnås under verksamhetsåret. De områden där 

avvikelser kan befaras gäller sjukfrånvaro, andelen förskollärare och en budget i balans. 

 

Prognosen för året visar på ett underskott om 10,5 miljoner kronor före och 10,0 miljoner 

kronor efter resultatöverföringar, med det största underskottet liksom tidigare år inom 

äldreomsorgens beställarenhet och hemtjänstutföraren. Budgettilldelningen för 

ekonomiskt bistånd är 2015 kraftigt minskad och prognosen för utbetalningar av 

försörjningsstöd är ett underskott om 4,0 miljoner kronor. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-08. 

Dnr 1.2.1-228/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och att nämnden därutöver skulle 

hemställa hos kommunstyrelsen om tilläggsanslag för 2015 mot bakgrund av prognosen i 

tertialrapportens bilaga 1-2. 
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Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med 

ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Reservation och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Vi konstaterar att förvaltningen redan i denna första tertialrapport för året tvingas flagga 

för betydande underskott i verksamheten. Något sådant inträffande inte någon gång under 

den förra mandatperioden. Även i ansträngda situationer kunde förvaltningen vid årets 

slut åstadkomma en budget i balans. 

 

Del av det kommande underskottet kan vi ha viss förståelse för. Det gäller 

omställningskostnaderna som föranleds av nedläggningen av Farsta vård- och 

omsorgsboende. 

 

Underskottet inom äldreomsorgen i övrigt är helt obegriplig. Detta skriver vi mot 

bakgrund av att den nuvarande majoriteten, när den under förra mandatperioden var i 

opposition yvigt gång på gång deklarerade att sådana underskott inte skulle förekomma 

om dessa partier fick makten. De krävde också gång på gång att allianspartierna skulle 

kräva ytterligare medel från centralt håll. 

 

Nu ser vi hur det går med den typen av åtgärder. De rödgröna har inte levererat den 

budget de utlovat. Och när pengarna inte räcker till mumlas det om pågående 

förhandlingar om medelstillskott från Stadshuset. När får vi se en sådan leverans? 
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§ 17 

Riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I stadens budget för 2014 fick kommunstyrelsen tillsammans med utbildningsnämnden 

och stadsdelsnämnderna i uppdrag att se över stadens riktlinjer för barnomsorg på 

obekväm arbetstid. Stadsledningskontoret har nu presenterat ett förslag till nya riktlinjer. 

 

Förvaltning anser att förslaget är mycket välkommet och att det överensstämmer med de 

riktlinjer som Farsta redan arbetar efter. Förvaltningen understryker att det finns behov av 

extra medel för att finansiera servicen med barnomsorg på obekväm arbetstid. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-27. 

Dnr 1.5.1-206/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Niklas 

Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner delvis förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid. 

2. Nämnden avstyrker avsnitt 3.1 i förslaget till riktlinjer, om omsorg i lokalbaserad verksamhet. 

3. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Familjer som har ett behov av barnomsorg på obekväm arbetstid ska ha tillgång till detta. 

Riktlinjerna bör tydliggöra rätten till denna omsorg samtidigt som vi behöver skapa bättre 

förutsättningar för likvärdighet i tillgången till omsorg samt säkerställa att omsorgen håller en hög 

kvalitet. Det är viktigt att beslutet om barnomsorg på obekväm arbetstid föregås av en individuell 

prövning och där barnets behov av kontinuitet, trygghet och utveckling får stå i fokus. 
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Stadsledningskontoret genomförde 2013 en kartläggning som visade att antalet ansökningar om 

barnomsorg på obekväm arbetstid var relativt begränsat. Det har under de senaste åren handlat om 

ungefär 160-170 barn i hela Stockholms stad. Kartläggningen visade vidare att antalet 

avslagsbeslut i stadsdelarna var få samt att huvuddelen berodde på till exempel förändringar i 

föräldrarnas schema eller att familjen flyttat. De flesta som ansökte befanns också ha behov av 

omsorgen.  

 

I de stadsdelar där föräldrar beviljats barnomsorg på obekväm arbetstid hade de flesta vid den 

kartlagda tidpunkten en lösning där barnskötare kom hem till familjen på natten  istället för att 

barnen skulle sova över på nattis.  

 

För många av dessa är det ett rätt stort ingrepp i barnets och familjens rutiner att barnet i stället 

regelbundet ska sova på nattis istället för i hemmet. Den föreslagna förändringen av riktlinjerna 

riskerar att bli en kännbar försämring för barn och föräldrar med behov av omsorg på obekväm 

arbetstid och vi vill avstyrka den förändringen. 
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§ 18 

Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 1 år 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen 

till Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 1 år 2015 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade, 

LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, de 

beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För första kvartalet 2015 har förvaltningen rapporterat två ej verkställda beslut om LSS-

bostad för vuxna, varav båda är samma som förra kvartalet, och fem beslut om 

äldreboende, varav tre är samma som tidigare. I samtliga fall har den sökande antingen 

tackat nej till erbjuden plats eller meddelat att man för tillfället vill bo kvar hemma. Inom 

LSS-området har ett tidigare rapporterat beslut nu kunnat verkställas.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-28. 

Dnr 1.2.1-276/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Budget- och skuldrådgivning i Stockholms stad 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om budget- och skuldrådgivning i 

Stockholms stad till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har lämnat en rapport om stadens budget- och skuldrådgivning som visar 

att det finns ett fortsatt behov av att samordna och utveckla verksamheten. Det behövs 

även en översyn för att skapa ett mer likställt arbete, bland annat vad gäller 

arbetsfördelning och organisation.   

 

Farstas budget- och skuldrådgivare uppfyller stadens krav på öppen rådgivning och att 

barnfamiljer ska erbjudas tid inom en vecka. För övriga sökande är väntetiden cirka en 

månad från det att man tar en första kontakt till ett bokat besök, vilket ligger väl inom 

stadens mål på tre månader.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-20. 

Dnr 1.6-259/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 20 

Socialtjänstens kontakter med vuxna missbrukare oktober 2014 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om socialtjänstens kontakter med 

vuxna missbrukare oktober 2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 

I en rapport från socialnämnden redovisas resultatet från kartläggningen av personer, 20 

år och äldre, med missbruksproblem som hade kontakt med stadsdelsförvaltningarna och 

socialförvaltningens enhet för hemlösa under oktober månad 2014.  

 

Antalet missbrukare har minskat, vilket är en trend de senaste åren. Av de 2 460 aktuella 

personerna var en fjärdedel kvinnor. 22 procent har barn. I Farsta var 200 personer 

aktuella vid mättillfället, en minskning från 239 vid mätningen 2012. Det är alltså samma 

trend i Farsta som i hela staden.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-22. 

Dnr 1.6-260/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 21 

PRIO-medel till barn och unga med psykisk ohälsa 2012-2014 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om PRIO-medel till barn och unga med 

psykisk ohälsa 2012-2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Regeringen beslutade 2012 om en handlingsplan, PRIO psykisk ohälsa – plan för riktade 

insatser inom området psykisk ohälsa 2012-2016. Stockholms arbete enligt den egna 

PRIO-planen från 2012 för att förbättra kvaliteten inom detta område har fortsatt under 

2014.  

 

Särskilda medel för att omsätta planen i konkreta insatser har tilldelats stadsdels-

nämnderna. Socialnämnden redovisar nu hur pengarna har använts hittills. I Farsta har de 

använts till samordning av insatser, samverkan och samarbete internt och externt samt till 

metodstöd i arbetet med barnen och ungdomarna.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-20. 

Dnr 1.6-258/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 22 

PRIO-medel till vuxna med psykisk funktionsnedsättning 2012-2014 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om PRIO-medel till vuxna med psykisk 

funktionsnedsättning 2012-2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Regeringen beslutade 2012 om en handlingsplan, PRIO psykisk ohälsa – plan för riktade 

insatser inom området psykisk ohälsa 2012-2016. Socialnämnden beskriver i en rapport 

de centrala och lokala satsningar som staden hittills har genomfört. Varje stadsdelsnämnd 

har utifrån tilldelade medel utformat egna handlingsplaner.  

 

I Farsta har insatser initierats bland annat för att öka kvaliteten i boendestödet, införa 

arbetet med samordnad individuell plan (SIP), utveckla anhörigstödet, samordna arbetet 

kring personer med komplexa vårdbehov och allmän metodutveckling inom 

socialpsykiatriska verksamheten.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-20. 

Dnr 1.6-261/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 23 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 23 april 2015 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 11 maj 2015 

 

Pensionärsrådets protokoll den 21 april 2015 (extra möte) 

 

Pensionärsrådets protokoll den 11 maj 2015 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2015-05-07. 

Dnr 1.1-30/2015 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 31 mars – 7 maj 2015, 

enligt nämndens delegering. 

 

1. 2015-04-02: Per-Ove Mattsson tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden 2015-

04-06 – 2015-04-12 (dnr 1.1-222/2015) 

2. 2015-04-23: Ändrad vidaredelegering inom personalområdet (dnr 1.1-205/2015 
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§ 24 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Förskoleutbyggnad i Farsta strand och Larsboda (bilaga 2) 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

Som svar på skrivelsen redogjorde tillförordnade stadsdelsdirektören Per-Ove Mattsson 

för förvaltningens åtgärder med anledning av det uppdrag partierna hänvisar till. På 

partiernas begäran delades svaret även ut skriftligt. Svaret har följande innehåll: 

 

Svar gällande frågor från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet 

om nämndens beslut vid sammanträdet 29 januari 2015 i ärende 2 punkt 5 och 

6 då nämnden beslöt att: 

 

5. ”Nämnden uppdrar åt förvaltningen att arrangera ett medborgarforum i Farsta 

Strand med huvudfokus på behovet av ytterligare förskolor i området till vilka 

invånarna i Farsta Strand inbjuds att komma med förslag på lämpliga förslag på 

lokaliseringar.  

  

6. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att därefter återkomma till nämnden i ett nytt 

ärende med förslag till en mer preciserad begäran om markanvisning av SISAB som 

också inkluderar en uppdaterad prognos av förskoleplatser i såväl Farsta Strand som 

stadsdelen totalt.” 

 

Förvaltningen kommer den 2 juni 2015 mellan 18.00-20.00 att anordna ett 

medborgarforum i Farstastrand, lokal Farstaängen, där boende i området kommer att 

få möjlighet att tycka till om förskoleutbyggnaden och var i området det finns 

lämpliga platser att placera förskolorna.  

 

Inbjudan har annonserats i tidningen Farsta –Sköndal  16 maj och på nämndens 

hemsida. Annonsering har även skett i trappuppgångar i Familjebostäders fastigheter 

i Farsta strand. Annonsen bifogas.  

 

Förvaltningen återkommer till nämnden vid sammanträdet 11 juni med en muntlig 

rapport om resultatet av medborgarforum och information om det fortsatta uppdraget. 

 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) tog upp att programmet Tyngdpunkt Farsta nu ställs ut på 

samråd. Lisbeth förutsatte att nämndens ledamöter och ersättare kommer att få frågor om 

detta från invånare i Farsta, och föreslog därför att nämnden får en fördjupad genomgång 

av förslaget, utöver den översiktliga presentation som stadsbyggnadskontoret gjorde vid 

Öppet forum i anslutning till nämndens senaste sammanträde. Hon föreslog också att alla 

i nämnden får handlingarna i pappersform. På förslag från ordföranden och vice 

ordföranden bestämdes att en fördjupad redovisning ordnas i anslutning till nämndens 
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sammanträde den 27 augusti. De som vill ha handlingarna i pappersform kontaktar 

nämndsekreteraren. 

 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) berörde vidare en tidningsartikel om hur Stockholms stad 

bemöter återvändande jihadkrigare. Mycket av ansvaret för detta arbete tycks åvila 

stadsdelsnämnderna. Lisbeth föreslog därför att nämnden får en redovisning av stadens 

planer och strategier centralt och lokalt. Per-Ove Mattsson svarade att nämnden 

förmodligen kommer att få remissbehandla ett strategidokument som har utarbetats av 

socialnämnden, och att förvaltningen då får anledning att berätta vad som ska göras lokalt. 

 

Ordföranden tog upp en fråga som berördes vid Öppet forum före sammanträdet, om 

planeringen av en temporär förskola vid Högerudsbacken, där en naturskyddsförening 

sköter en äng i Farsta strandsskogen. Planeringen har tidigare avbrutits men tycks sedan 

ha återupptagits av SISAB, av oklar anledning och utan ett uppdrag från nämnden, vilket 

skapat stor oro hos föreningen som sköter ängen. Ordföranden undrade hur detta har gått 

till. Per-Ove Mattsson svarade att förvaltningen inte vet vad som brustit, men lovade 

undersöka vidare. 

 

Vladan Bošković (FP) bad om information om den aktuella situationen beträffande EU-

migranternas tältläger. Per-Ove Mattsson svarade att det har skett några avhysningar den 

senaste tiden och att det nu finns tre läger kvar. Staden har nu nya rutiner, där berörda 

förvaltningar själva kan gå vidare med avhysningar, via Kronofogden. 

 

Informerades om mat- och kulturfestivalen den 27-30 maj i Farsta centrum. Den första 

dagen fokuseras också på trygghetsfrågor. Söndag 31 maj anordnas Hökarängens dag, och 

då invigs även den nya Hälsans stig av Hjärt- och lungfonden. 

 

Ordföranden avslutade sammanträdets öppna del. 
 

 

 


